

المركز الدولي للدراسات الإستراتيجية والإعلام



مؤتمر جنيف الدولي 2021 الميثاق الاعتدال ، لبناء دولة ووطن في لبنان الموتمرات جامعة جنيف ـ قاعة المؤتمرات 8-9 تشرين الثاني (نوفمبر) 2021م

1- جاءت "انتفاضة العدالة 2019 " في لبنان ردة فعل شعبية عامة على سياسات متراكمة منذ عقود طويلة أدّت الى ضرب وحدته الوطنية وسيادته وبداية انهيار الدولة والحريات العامة وحقوق الانسان في العيش الكريم.

2- لبنان يتخبط اليوم في إنهيار عام فكك نسيجه الوطني وضرب علاقاته الخارجية.

3- انالواقع المأساوي الراهن وضع اللبنانيين المعتدلين أمام تحد وطني تاريخي يفرض عليهم وضع رؤية علمية استراتيجية من أجل اعادة بناء دولة الحق والعدالة والسيادة والقانون.

4- الشعب هو مصدر السلطات، والانسان هو أساس بناء الدولة التي تجسّد فكر الاعتدال وتؤمّن حقوق المواطنين دون تمييز وتحول دون انزلاق الوطن الى خسارة وجوده وكيانه.

5- ان الواقع اللبناني الراهن يفرض انتهاج رؤية استراتيجية ترتكز الى فكر الاعتدال الوطني الى جانب الحوار الصلب.

6- إن عدم المبادرة الفورية الى انقاذ الوطن من أزماته القاتلة سيؤدي الى تحلل تدريجي لمقومات وجود الدولة وكيان الوطن اللبناني.

7- ان نهج الاعتدال هو مبادرة وطنية مستقلة برؤية علمية استراتيجية هادفة تحترم ثوابت الدستور اللبناني.

ان الواقع اللبناني الراهن يدعو وبالحاح الى انعقاد مؤتمر علمي "وطني-دولي" لوضع رؤية استر اتيجية من أجل بناء الدولة على أسس علمية جوهرها فكر الاعتدال وقيم المواطنة والسيادة والحريات العامة والعدالة الاجتماعية وثقافة الحوار الانساني أن بناء الدولة يكون باجراء اصلاحات بنيوية على أسس علمية واقعية تطبيقية غير تنظيرية.

ينعقد المؤتمر في صرح علمي عريق،جامعة جنيف، تأكيداً على الموضوعية العلمية واستقلالية أهدافه الوطنية.

يشارك في المؤتمر حضور تتعلق قطاعات عمله وسلطاته بموضوع المؤتمر تبعا" لمسؤولياته الحكومية وغير الحكومية،مؤسسات ومنظمات دولية واقليمية ومحلية ذات صلة)،حكومات وسفارات وممثليات، مرجعيات سياسية حكومية وغير حكومية، منتديات ومراكز استراتيجية وحوارية دولية، منظمات انسانية ووسائل اعلام بالاضافة الى مشاركين من مجالات:سياسية، اقتصادية، اجتماعية، دبلوماسية، نقابية، قانونية، اعلامية، دينية، ثقافية، أمنية و عسكرية . الحضور : حكومي و غير حكومي، محلى و الشائل و المؤتمر : العربية و الانكليزية مع ترجمة فورية .

يتحدث في المؤتمر خبراء علم وفكر ودولة، يطرحون في كلمات موضوعية - كلّ في اختصاصه وخبراته الغنية - رؤيتهم العلمية وخطتهم الاستراتيجية الواقعية لاجراء اصلاحات بنيوية من أجل بناء دولة ووطن في لبنان ستوضع الرؤى المطروحة في كتاب يشكّل خريطة علمية واقعية لبناء الدولة وسيسلم الى المشاركين.

الدكتور العميد (م) علي عواد رئيس المركز الدولي للدر اسات الاستراتيجية والاعلام

للدراسات الاستراتيجية والاعلام





Geneva International Conference 2021 "The Pact of moderation, to build a state and nation in Lebanon"

University of Geneva - Conference Room 8-9 November 2021

- 1- The "Uprising for justice 2019" in Lebanon took place as a public popular reaction to the cumulative policies since long decades that have led to break his national unity and sovereignty and to the beginning of the collapse of the state and public freedoms and human rights for a decent living.
 - 2- Lebanon is struggling today in a general collapse that dissociated his national fabric and hit his foreign relationships.
- 3- The actual and tragic reality has put the moderate Lebanese people in front of a historical and national challenge that imposes on them to provide a strategic and scientific insight for the sake of rebuilding the state of rights and justice and sovereignty and law.
- 4- The people are the source of authorities, and the human being is the base of building a state that embodies the moderation thinking and offers the rights of citizens without discrimination and that inhibits the country from losing his existence and being.
- 5- The actual Lebanese reality imposes modeling a strategic insight that is based on the national moderation thinking, next to the firm dialogue.
- 6- Not taking immediate initiative to save the country from his fatal crises will lead to a gradual dissolution of the elements of the Lebanese state existence and country sovereignty.
- 7- The moderation approach is a national and independent initiative with guided scientific and strategic insight that respects the constancies of the Lebanese Constitution.

The actual Lebanese reality calls instantly to hold a scientific conference "national-international" to provide a strategic insight for the sake of building the state based on scientific sets, its essence being the moderation thinking and citizenship values and sovereignty and public freedoms and social justice and humanitarian dialogue. Building the state is achieved by executing structural reforms based on scientific and actual and applicable and non-theoretical sets.

The conference will be held in a noble and scientific location, University of Geneva, to ensure scientific objectivity and independence of its national objectives.

The participants in the conference will be attendees whose job sectors are related to the subject of the conference, following their governmental or non-governmental duties, establishments and national and Arabic and international organizations (United Nations, international and local and regional related organizations), governments and embassies and representations, political authorities either governmental or non-governmental, international strategic and dialogue forums and centers, humanitarian organizations and mass media. In addition to participants from the sectors: political, economical, social, diplomatic, associative, legal, informatics, cultural, educational, religious, security and military. Attendance: Governmental and non-governmental, local and regional and international.

Languages of the conference: Arabic and English with simultaneous translation.

Speakers in the conference will be science and mind and state experts, each of them, within their specialization and rich expertise, providing through objective words, their scientific insight and strategic plan, in order to execute structural reforms for the sake of building a state and nation in Lebanon. The provided insights will be included in a book that constitutes a scientific and actual map for the nationhood and will be delivered to the participants.

General(ret.) Dr. Ali AWAD

President of the International Center for Strategic Research and Informati